
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 31. marts 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 460
Ministeren oplyser i Skatteudvalget, alm. del – svar på spørgsmål 313, at der siden ord
ningen om retskrav på henstand i op mod 30 år blev indført den 1. januar 2020 har været 
hele én virksomhed, der har anvendt ordningen, hvilket skal ses i sammenhæng med, 
at der gennemsnitligt er 450 årlige generationsskifter. Vil ministeren forholde sig til, om 
udviklingen i brugen af ordningen indikerer, at ordningen er relevant for virksomhederne, 
og at der ikke er tale om en skrivebordsøvelse fra ministeriet? Ministeren bedes i forlæn
gelse af svaret give et skøn for den fremtidige anvendelse af ordningen. Ministeren bedes 
endvidere forholde sig til, om virksomhedens beslutning om ikke at anvende ordningen, 
kan tolkes som et tegn på, at ordningen virker bedre i en teoretisk verden end i den 
virkelige verden, hvor virksomhederne hver dag knokler til gavn for Danmark og dansk 
økonomi.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Louise.Elholm@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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